
Az ígéret ígéret marad?
Noha múlt év októberében Orbán Viktor miniszterelnö k 10-15 milliárd forintos közvetlen állami
hozzájárulást ígért 14, a társasági adókedvezmény e lőnyeib ől (TAO) nem részesül ő sportági
szakszövetségnek, egyel őre kétséges, hogy ezt a pénzt a sportszervezetek va lóban megkapják-e? És ha
igen, mégis mikor?
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"Tudomásunk szerint a miniszterelnöki keretből különítik el az összeget" - mindezt a legnyugodtabb hangján
hozta tudtunkra Tóth Tamás, a Magyar Röplabda Szövetség elnöke, amikor azt firtattuk nála, vajon a kormány
milyen összegből tervez eleget tenni Orbán Viktor őszi ígéretének? Mint ismeretes, október 25-én a
miniszterelnök 14 sportági szakszövetség vezetőjével tárgyalt, és az egyeztetés után elhangzott: az
asztalitenisz, az atlétika, a birkózás, a cselgáncs, a kajak-kenu, a kerékpársport, a korcsolyasport, az ökölvívás,
az öttusa, a röplabda, a sportlövészet, a torna, az úszás és a vívás egyaránt közvetlen állami hozzájárulásban
részesül, mintegy 10-15 milliárd forint értékben.

Ezen sportágak elöljárói a találkozót megelőzően hosszasan panaszkodtak, amiért nem részesültek ugyancsak
külön elbánásban, azaz ők nem kedvezményezettjei a TAO-támogatás bevezetésének (a kiemelt
látványsportágak körébe a jégkorong, a kézilabda, a kosárlabda, labdarúgás és vízilabda került). A hír hallatán
viszont nyilván roppant nagy volt a boldogság, legalábbis egészen addig, amíg a kabinet decemberben el nem
fogadta a 2013-as költségvetést, abban tudniillik semmi jele nem volt a vonatkozó összegnek.

"Hosszas egyeztetések után sikerült elérnünk, hogy a röplabda, amely az olimpián is hallatlanul népszerű volt,
bekerüljön a különtámogatásban részesülő sportágak közé. Az így befolyó pénzösszegből módunk nyílik
befejezni megkezdett programjainkat, nagy reményeket fűzünk hozzá!" - tette hozzá Tóth Tamás. Az elnök
szerint maga tény, hogy a költségvetésben nem szerepel a szakszövetségeknek szánt 10-15 milliárd, még nem
jelenti, hogy Orbán a levegőbe beszélt volna, a Miniszterelnökségnek ugyanis külön sora van a büdzsében, ezen
belül pedig a miniszterelnöknek van egy saját kerete, amiből áldoz, amire akar.

Kolláth György alkotmányjogász, sportjog oktató szerint ebben kivetnivaló nemigen van, a korábbi kormányok
idején is így működött a dolog, más kérdés, hogy furcsán veszi ki magát, ha a miniszterelnök 10-15 milliárdot
kizárólag ennek a 14 sportágnak a megsegítésére képes áldozni.

"A Miniszterelnöki Hivatalban az történik, amit a főnök mond. Normális esetben ez nem mennyiségi kérdés
volna, mifelénk azzá válik. Az ügyről a Csákiné szalmája jut az eszembe, egymásra hányva van az egész,
mögötte nincs alapos, kidolgozott koncepció" - tette hozzá a szakértő.

A Népszava megkereste Balogh Gábort, sportügyekért felelős miniszterelnöki tanácsadót is, hátha tud arról
valamit, hogy a 14 szövetség hozzájut-e az ígért summához vagy sem, s ha igen, mikor és milyen forrásból? De
a kérdésre a korábbi világ- és Európa-bajnok öttusázó sem tudott érdemi választ adni, ígéretet tett, hogy -
amennyiben a hivatalos utat bejárva e-mailben feltesszük kérdéseinket - utánanéz a dolognak. A levelet
postáztuk, várjuk a fejleményeket.

Annál inkább, mivel több másik szakszövetségben koránt sincsenek meggyőződve, hogy a miniszterelnöki
keretből érkezik a megváltás. A költségvetés alapján a Miniszterelnökség előirányzata ugyanis 4,8 milliárd forint,
amiből ó nemhogy 15, még 10 milliárdot se nagyon lehet kifizetni, bár mifelénk semmi nem lehetetlen...

"Állítólag a tavasszal biztosan nem számíthatunk a pénzre. Előbb meg kell várni júniust, júliust, addigra eldől, a
gazdaságpolitika milyen hatékonysággal működik, s ha úgy alakul, valóban megkapjuk a pénzt. De ezek szerint
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mérget azért nem ihatunk rá" - mondták a tizennégyek néhányánál.

"Kétségtelenül szokatlanul nagy mértékű tartalékkal kalkulált a kabinet, 400-600 milliárdról is szó lehet, ekkora
összegből 10-15 milliárd meg se kottyan. Meglehet, ez a forgatókönyv valósul meg" - vélelmezett Kolláth, aki
ugyanakkor rámutatott, a Ferencváros stadionjának átépítésére sem irányoztak elő egyetlen fillért sem, mégsem
hallani nagy felzúdulást az Üllői útról. Persze, Kubatov Gábor tisztában van a részletekkel...

Az eddigiek alapján optimizmusra nem nagyon van ok, de azért akad, aki nem kételkedik. Fölvetettük Tóth
Tamásnak, tart-e attól, megfordult-e a fejében, hogy az ígéret ígéret marad? Azt felelte: nem.
Ebben maradtunk, a többi idővel kiderül.

Orbán Viktor ott lesz az Aranylabda hétfői díjátadó gáláján

Orbán Viktor kormányfőt, a Puskás Ferenc Labdarúgó Akadémia alapítóját az idén is meghívta a Nemzetközi
Labdarúgó Szövetség (FIFA) hétfőre, a zürichi Kongresszusi Központban rendezendő gálaünnepségére -
tájékoztatta Havasi Bertalan, a miniszterelnök sajtófőnöke pénteken az MTI-t. Ezen az eseményen adják át a
legszebb gólért járó Puskás-díjat, akárcsak a FIFA és a France Football magazin által közösen odaítélt
FIFA-Aranylabda díjat is.

Utóbbi díjra három játékos pályázik: a legnagyobb esélyes ezúttal is legutóbbi három szavazáson
diadalmaskodó Lionel Messi, aki ha nyer, futballtörténelmet ír, ugyanis az első játékos lesz, aki négyszer kapja
meg az elismerést. A Barcelona argentin klasszisának egyik kihívója csapattársa, a világ- és Európa-bajnok
spanyol Andrés Iniesta, a másik pedig a Real Madridot erősítő portugál Cristiano Ronaldo.

A legszebb gólért folyó küzdelemben is már csak három játékos versenyez az interneten szavazók kegyeiért: a
címvédő brazil Neymar egy csodálatos szólót követő góllal, a kolumbiai Radamel Falcao egy elképesztő
ollózással, valamint a szlovák Miroslav Stoch egy hatalmas kapáslövéssel került a dobogósok listájára.
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